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Jegyzőkönyv 
Készült: Tököl Város Képviselő-testülete 2024. december 16-án megtartott 
KÖZMEGHALLGATÁSÁRÓL 

Ülés helye: Tököli Művelődési Központ és Könyvtár nagyterme Tököl, Kossuth L. u. 66. 

Jelen vannak:  

1 Tóth Zoltán József Polgármester 

2 Eötvös Miklós Képviselő  

3 Farkas Zsuzsanna Képviselő 

4 Haris Ádám Képviselő 

5 Held Gábor Képviselő 

6 Litványi Károly Képviselő 

7 Moór Tibor Képviselő 

8 Dr. Nagy Béla Képviselő 

9 Vászin Attila Képviselő 

10 Vukov Máté Képviselő 

Bejelentéssel távol:  

1 Hoffman Pál Képviselő  

2 Füle Zoltán Képviselő  

Bejelentés nélkül távol:  

Tanácskozási joggal vesz részt:  

 Gaál Ágnes Jegyző 

Jegyzőkönyvvezető  

 Schäffer Enikő Jegyzőkönyv-vezető 

Jegyzőkönyv-hitelesítő  

1 Litványi Károly Képviselő 

2 Vászin Attila Képviselő 

Gaál Ágnes: köszönti a megjelent képviselőket és érdeklődőket a 2024-2029. választási ciklus első 
közmeghallgatásán. 

Tóth Zoltán József polgármester köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 10 
fővel határozatképes, a közmeghallgatást megnyitja. Jegyzőkönyv hitelesítésre felkéri Litványi Károly és 
Vászin Attila képviselőket.   

Jelen van kb. 60 érdeklődő. 

A napirendi pontok alábbi módosítását kezdeményezi. Hoffman Pál képviselő, korábbi polgármester 
jelezte távollétét, így a Polgármesteri beszámoló a 2024. évről című napirendet nem tudják 
meghallgatni.  

Tököl Város Képviselő-testülete 10 egyhangú igen szavazatával az alábbi határozatot hozta: 

218/2024. (XII.16.) számú képviselő-testületi határozat 

Tököl Város Képviselő-testülete a 2024. december 16-ai KÖZMEGHALLGATÁSON az alábbi 
napirendeket tárgyalja: 

1. Vélemények, javaslatok a város aktuális ügyeiben 

Határidő: azonnal  Felelős: polgármester 
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1.) VÉLEMÉNYEK, JAVASLATOK A VÁROS AKTUÁLIS ÜGYEIBEN 

Tóth Zoltán József: tájékoztatja a jelenlévőket a 2024. október 10-ei alakuló ülés óta történt 
fontosabb döntésekről.  

Az alakuló ülésen  

• Elfogadták az új Szervezeti és Működési Szabályzatot 
• Megválasztották Farkas Zsuzsanna alpolgármestert 
• Létrehozták a bizottságokat 
• Megválasztották a Tököl és Térsége Szennyvíztisztító Önkormányzati Társulás képviselőit és 

Felügyelő Bizottság tagjait 
• Döntöttek a polgármesteri illetmény, az alpolgármesteri illetmény, és a bizottsági tagok 

tiszteletdíjáról 

A 2024. november 4-ei ülésen  

• Elfogadták a Tököl-Szigetújfalu közötti kerékpározható közutak projekt tervezési feladatait 
• A Tököli Dunai Repülőgépgyár KFT területére vonatkozó szabályozási terv és építési 

szabályzat módosításával kapcsolatos partnerségi eljárás lezárását, a főépítészi feljegyzés 
elfogadását, és a környezeti vizsgálat kiegészítéséről szóló megállapításokat 

A 2024. november 28-ai ülésen 39 napirendet tárgyalt a képviselő-testület 

• Elfogadták a 2025. I. félévi munkatervet 
• Jóváhagyták a 2025-2028. évekre vonatkozó belső ellenőrzési stratégiai tervet és a 2025. évi 

belső ellenőri ütemtervet 
• Tájékoztatást kaptak a 2024. évi adóbevételek alakulásáról 
• Megalkották a helyi adórendelet módosítását, mellyel bevezették a vállalkozási célú telekadót, 

és a vállalkozási célra használt lakások, lakóépületek esetében megemelték a kommunális adó 
mértékét. A közmeghallgatásra meghívott adószakértő tájékoztatni fogja a jelenlévőket a 
témával kapcsolatban 

• Elfogadták a folyószámlahitel keretet, a munkabérhitel keret igénylésre vonatkozó javaslatot 
• Meghatározták a Városi uszoda 2025. évi nyitva tartását 
• Módosították a köztisztviselői rendeletet, megemelték az illetményalapot és bevezették a 

felsőfokú végzettségű köztisztviselők illetmény kiegészítését 
• Döntöttek az Érd és Térsége Regionális Hulladékkezelő Önkormányzati Társulás 

megszűnéséről 
• Meghatározták Tököl Város 2025. évre vonatkozó rendezvénytervét 
• Felülvizsgálták az intézményi ingatlan-, és helyiséghasznosítás során alkalmazandó bérleti 

díjakat 
• Lehetővé tették a közérdekű célra történő kötelezettségvállalások elfogadását, szabályozták 

annak rendjét 
• Tököl szennyvíztisztítótelep kapacitás meghatározása tárgyú tanulmány készítéséhez 

fedezetet biztosítottak a társulási tanács részére 
• Újabb kültéri Foxpost csomagautomata telepítésének és üzemeltetésének lehetőségét 

biztosították a Teleház oldalán 
• Biztosították az időskorúak év végi támogatását 
• Elfogadták az önkormányzat alkalmazottainak jutalmazására vonatkozó javaslatot 
• Döntöttek a leköszönő polgármester juttatásával kapcsolatos javaslatokról 
• Elbírálták a Napsugár és Horvát óvoda bővítésére, felújítására tárgyú közbeszerzési szerződés 

módosítást, pótmunka igényeit 
• Döntöttek tehergépjármű vásárlásáról 
• Elfogadták a kistérségi Kis-sziget Önkéntes Tűzoltó Egyesület és a Tököl Art Fittnes 

Sportegyesület támogatási kérelmét 
• Elbírálták a Művelődési Központ és a Polgármesteri Hivatal létszámstop feloldási kérelmeit 
• Megalkották a telekalakítással kapcsolatos változtatási tilalmat  
• Véglegesítették a Tököl-Szigetújfalu közötti kerékpározható közutak tervezése című 

projekthez kapcsolódó, valamint a Tököl Dunai Repülőgépgyár Vagyonkezelő Kft területére 
vonatkozó szabályozási terv módosításait 
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• Tájékoztatást kaptunk a Budapesti környezeti állapot értékelésről szóló 2024 
tervdokumentációról 

• Véleményezték az általános iskolai felvételi körzethatárokat 
• megválasztották a Tököli Tükör új szerkesztő bizottságát 
• Az SZMSZ vagyonnyilatkozatok nyilvánosságra tételével kapcsolatos módosítását tárgyalták, a 

napirendet elnapolták további kidolgozásra 
• Kiválasztották az új vállalkozót az intézményi munka- és tűzvédelmi feladatok ellátására 
• Mikrovoks szavazatszámláló rendszerre vonatkozó ajánlatot elfogadták 

Várja a kérdéseket, javaslatokat, felvetéseket. 

Mártonné Nédó Ágnes: Versenyszférában dolgozott, ahol nem lehetett éveken át szabadságot kivenni. 
Tisztességesebb lett volna, ha a volt polgármester kivette volna a szabadságát. Jogszabály ezt 
megengedi? Kérdése, hogy hogy áll az önkormányzat költségvetése? 

Tóth Zoltán József: jogszabály ezt lehetővé teszi. 

Gaál Ágnes: a Képviselő-testület gyakorolja a munkáltatói jogokat a polgármester felett. A képviselő-
testület engedélyezte és jóváhagyta a polgármester szabadságolási ütemtervét, melytől a munkavállaló 
a munkáltatóval történt egyeztetést követően eltérhet. A polgármester minden évben tájékoztatta a 
képviselő-testületet arról, hogy mennyi szabadságot vett ki, részére az egész ciklusban ki nem vett 
szabadságot nyilván kell tartani és jogszabály szerint a munkaviszonyának megszűnésekor, tehát a 
ciklus végén meg kell téríteni részére. Az önkormányzat 2024. évi költségvetés teljesítése időarányosan 
teljesül mind a bevételi, mind a kiadási oldalon, nincsenek likviditási problémák.  

Mártonné Nédó Ágnes furcsállja, hogy a képviselő-testület ezeket évről-évre elfogadta. Másik kérdése, 
hogy a kerékpárút Tököl és Szigetújfalu között hol halad majd? 

Tóth Zoltán József: a Tököl-Szigetújfalu közötti kerékpározható út az ártéren a gát Dunai oldalán és a 
gáton fog felépülni.  

Farkas Zsuzsanna: mindig szóvá tette korábban, hogy miért nem vette ki a polgármester a szabadságát. 
Évente 39 nap szabadsága volt a polgármesternek, ez a ciklusban 195 nap, melyből 185 nap szabadságot 
nem vett ki. Nem volt választási lehetőség a ki nem vett szabadságok kifizetésével kapcsolatban, mert 
munkajogi per esetén még több költségbe került volna. Véleménye szerint, ami törvényes, nem biztos, 
hogy etikus is. Korábbi gyakorlattól eltérően, délután, külön tárgyalják meg a bizottságok a 
napirendeket. A két bizottság nevét úgy fogalmazták meg, hogy a Humán Közszolgáltatások Bizottsága 
a régi szociális bizottság alá tartozó témákat is megtárgyalja. Jelenleg a költségvetés előkészítésén 
dolgoznak. Köszöni a hivatalnak, hogy biztosítottak számára egy alpolgármesteri irodát, ahol minden 
csütörtökön 13-15 óra között fogadóórát tart.  A kulturális és sportéletet is megpróbálják felélénkíteni, 
kis türelmet kér még, amíg áttekintik a feladatokat, de várják a további javaslatokat is. A Tököli Tükör 
új szerkesztőségének tagjai Dr. Nagy Béla, Eötvös Miklós, Litványi Károly és Farkas Zsuzsa. Próbálják 
havi szinten megjelentetni.  

Haris Ádám: a Gazdasági Bizottság ülésén egy erkölcsi „nem” döntést hoztak erre vonatkozóan, ahol 
meg is szavazták ezt a javaslatot, de testületi ülésen a munkajogi per megindítása miatt nem volt más 
lehetőség, meg kellett szavazni a polgármester szabadság megváltását. Az utolsó ülésen az SZMSZ 
módosításával 3 havi illetményt szavazott meg az előző képviselő-testület, és a két alpolgármester 
tiszteletdíját is megemelték az utolsó hónapra. A bizottsági elnökök díja is háromszorosára nőtt az 
utolsó hónapban, és az összes bizottsági tag háromhavi tiszteletdíjnak megfelelő összeget kapott. Az új 
képviselő-testület új SZMSZ rendeletet alkotott, mely alapján a 2019-es évben megállapított 
tiszteletdíjat szavazták meg, valamint csökkentették a bizottságok számát és a bizottsági tagok számát 
is. Két bizottságok hoztak létre, 11-11 fővel. A lakótelepen nagy probléma az illegális hulladékok 
lerakása, és hogy nincs szelektív hulladékgyűjtő. Az SZMSZ módosítás tartalmazza, hogy minden 
képviselő évente 6 fogadóórát tart. 

Barabásné Schneider Mária: polgármester úr is vezet jelenléti ívet? Az illegális szemétlerakókra 
panaszkodik, a Csépi úton elhanyagolt magán terület rendezésére van lehetőség? Birtokvédelem szóba 
jöhet, mert Ő vágja le pl. az átlógó faágakat. Az egész Csépi út elhanyagolt, évek óta nem történik semmi. 
Spar előtti szökőkút borzalmas állapotban van. 
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Gaál Ágnes: az előző és a jelenlegi polgármester is vezeti a jelenléti ívet. A birtokvédelmi eljárás 
megindítására jegyzői hatáskörben egy éven belül eseménynél van lehetőség. Évek óta fennálló vita 
esetében kizárólag a bírósághoz lehet fordulni. Közterületen lévő fákkal kapcsolatos probléma 
önkormányzati hatáskör, amit igyekeznek kezelni, a fák karbantartása, ápolása nagyon komoly feladatot 
jelent, külső vállalkozók bevonásával látják el a feladatot. 

Tóth Zoltán József: a Csépi úti járda állam által önkormányzat részére történő átadása folyamatan.  

Dr. Nagy Béla: birtokvédelemmel kapcsolatban elmondja, hogy a kertvárosi jellegre figyelemmel 
valamiféle tűrési kötelezettsége van a szomszédoknak. Minden egyes eset egyedi döntést igényel. A 
legjobb megoldás minden esetben, ha a szomszéddal meg tudnak állapodni. Az együttélés minden 
aspektusát jogi eszközökkel szabályozni nem lehet.  

Vukov Máté: az önkormányzati dolgozók bérének rendezését már a korábbi képviselő-testületnél is 
kezdeményezte, melyet a jelenlegi testület lehetőséget biztosított a bérek emelésére.  

Barna András: Duna utcai lakos. A lakótelepen volt képviselői lakógyűlésen, ahol elhangzott pár jövő 
évi program, mint a lakótelepi hulladékgyűjtés problémái, illegális hulladéklerakó. A polgárőrség 
lakótelepen is közreműködhetne. A műfüves pálya használatára nagy igény lenne és egyéb más 
sportolási lehetőségekre is a lakótelepen. A városi uszoda tető problémáit meg kell oldani. A lakótelepi 
iskola tornaterem bővítését tervezik? A garázsok problémái: a sötét zegzugos részben sok a betörések 
a posta mögött. Tököl VSK utánpótlás nevelés futball szakosztályara vonatkozó tervekről érdeklődik. 
Kerékpárút vagy járda gyártelep és lakótelepen között mikor épül meg? A meglévő zebrák áthelyezése, 
jobb megvilágítása tervben van? 

Barabásné Schneider Mária: illegális szemétlerakókra panaszkodik, a Csépi úton elhanyagolt magán 
terület rendezésére van lehetőség? Birtokvédelem szóba jöhet, mert Ő vágja le az átlógó faágakat. Az 
egész Csépi út elhanyagolt, évek óta nem történik semmi. Spar előtti szökőkút borzalmas állapotban van. 

Gaál Ágnes: Spar üzemeltető felé jelezték, hogy önkormányzati költségén virágágyást szeretnének 
létrehozni, válasz még nem érkezett. 

Tóth Zoltán József: illegális hulladéklerakással kapcsolatban az önkormányzat pályázaton nyert 10 
mFt-ot, és kihelyezésre került öt térfigyelő kamera is a lakótelepen és környékén. A polgárőrség a 
lakótelepen is járőrözik, munkájukat lehet segíteni azzal, hogy többen jelentkeznek polgárőrnek. A 
lakótelepi műfüves pálya rendelkezésre áll, az uszoda üzemelteti bérleti díj ellenében. Az iskolai 
tornaterem a tankerületi központ üzemeltetése alatt van. A garázsok engedély nélkül épültek, 
magántulajdonban vannak, a terület rendezése a következő év feladata. Az uszoda tetőnél komoly 
beázások voltak, a szigetelést a galambok mgrongálták, és a párakicsapódás következtében a cserép 
megfagyott és szétporladt. A testület előtt volt a napirend, de csak 1 db árajánlat érkezett 21 mFt 
összegben, melyre jelenleg nincs forrás. Jövő évi költségvetésben tervezik a probléma megoldását. Idén 
problémaként jelentkezett, hogy a VSK labdarúgó utánpótlás Szigetcsépre járt át edzésre. Átszervezés 
alapján tudtak biztosítani időpontot, egyeztetve az edzővel. A Gyártelep felé vezető kerékpárúttal 
kapcsolatban egyeztetett Szigethalom és Szigetszentmiklós polgármestereivel, akik nyitottak egy 
komolyabb kerékpárút rendszer kialakítására, Halásztelek bevonásával akár Csepelig. Ehhez pályázati 
forrást kell majd keresni. A zebrák felülvzsgálata folyamatban van, a Fő úton és a Csépi úton több zebra 
kialakítását tervezik. Okos gyalogátkelő kialakítását is tervezi, ez azt jelenti, hogy sebessége is mér, és 
amennyiben gyorsabban közelítik meg a zebrát, akkor egy lámpa pirosra vált és megállítja a forgalmat. 

Litványi Károly: a polgárőrség folyamatosan hirdeti a felvételt, minimális erőforrással próbálják a 
problémákat megoldani úgy, hogy az önkormányzat támogatással segíti a működésüket. A repülőtér 
melletti kerékpárút kialakítása összetett feladat. A Magyar Közút kezelésében van az út. A kerítés felőli 
oldalon viszonylag kevés a hely egy önálló kerékpárút kialakítására. A másik oldalon elég lenne a hely, 
de ott a nyomvonalon található egy középnyomású gázvezeték. A terület kisajátítása, a tervezés és a 
kiépítés komoly forrást igényel. A gyalogátkelőhelyek problémája komplex feladat, mert kialakításukat 
megelőzi a tervezés, engedélyezés, járda szükséges hozzá, és kiemelt közilágítást kell biztosítani, ezek 
több mFt-os költségeket jelentenek, de fontos még több gyalogátkelőhely kiépítése. Komplex 
közlekedésfejlesztési terv készül a következő évben. 

Schneider Zoltán: a település központja az önkormányzat kiemelt területe, fontos, hogy néz ki Tököl 
központi településképe. Nem lehet itt beszabályozni, hogy nézzen ki a terület?  
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Gaál Ágnes: az úttest széléig a lakók dolga a közterület rendbentartása, gondozása. Az önkormányzat a 
saját közterületein köteles a feladatokat ellátni. Zöldfelület gazdálkodás fontos feladat. A szabályozási 
tervnek lesz olyan területe, melynek a felülvizsgálat most is zajlik, ami városképi szempontból is 
meghatározza a zöldterület fenntartást, esetleg szankciókat is meghatározva.  

Báder Ferenc: Parkerdei lakó. Ott évek óta nem történik semmi fejlesztés. Közösségi stéget javasol 
létrehozni a Dunaparton. Kerékpáros pihenő kellene a Parkerdőben. 

Tóth Zoltán József: a következő évben a gyermeküdülő és közösségi stég fejlesztését tervezi. 

Gaál Ágnes: a korábbi képviselő-testület pályázatot nyújtott be, a Humán Fejlesztési Pályázat keretében 
lesz mód a gyermeküdülőben eszközök vásárlására is. 

Haris Ádám: Parkerdei részen nagy probléma a gyakori csőtörések is. A Gördülő Fejlesztési Terv 
tartalmazza 2026-ra a hálózat rekonstrukcióját. 

Dr. Nagy Béla: a képviselő-testület elfogadta a közérdekű célra kötelezettségvállalási feladatokról szóló 
határozatot, így lehetővé tették akár cégek, akár magánszemélyek által felajánlott saját erőből tett  olyan 
munkálatok elvégzését, amely alapvetően önkormányzati feladat lenne.  

Dr. Dobos Ágnes: ügyvédi irodában dolgozik. Összefoglalja az új adórendelettel kapcsolatos előnyöket. 
Az adóbevételek fedezetet teremthet az itt elhangzott fejlesztésekre. Plusz telekadó kerül bevezetésre, 
mely előnyös, mert az ellenőrzése adminisztratív okiraton tulajdoni lapon látható. Önbevalláson alapul, 
de jó ha ellenőrizni tudja az adócsoport. Ez bevett gyakorlat nagyobb önkormányzatok esetében. Nyers 
kalkuláció alapján az 50 Ft/nm teleadó a terület nagyságok alapján 160 mFt plusz bevétel keletkezik. 

Gaál Ágnes: a magánszemélyeket nem érinti az új adónem bevezetése, csak a vállalkozási célú 
területeket. 

Tóth Zoltán József: az állam elvonja az iparűzési adó többletet, mely több, mint 170 mFt, ezért vezetik 
be az új adórendeletet. Szigethalmon is emelték az adót, de ott magánszemélyeknek is. 

Csurcsia István: ha egy cégnek van üres területe akkor az neki hátrányos. Nem hátráltatni kellene a 
vállalkozókat, hanem éppen arra kellene ösztönözni a cégeket, hogy építsenek munkahelyteremtő 
épületeket, csarnokokat. Víz, csatorna kérdés helyzetéről érdeklődik, régóta húzódik az új bekötések 
tilalma.  

Tóth Zoltán József: a vállalkozó beruházási céllal vette meg, haszonszerzés miatt a területet, melyek 
iparterületeken találhatók. A Tököl és Környéke Szennyvíztisztító Társulás elfogadta a befogadott 
szennyvízre vonatkozó új vizsgálat megrendelésére vonatkozó javaslatot, a Fővárosi Vízművektől 
függetlenül. A Fővárosi Vízművek vezérigazgatójával a tárgyalás folyamatos. A befogadott szennyvíz 
mennyiségét 5000 m3-re csökkentették az eredeti 7500 m3/nap helyett, a szennyvíz minőségének 
megváltozása miatt.  

Moór Tibor: három önkormányzat, Halásztelek, Szigethalom és Tököl tulajdonában van a 
szennyvíztisztító telep, de a Fővárosi Vízművek üzemelteti. A Fővárosi Vízművek a befolyó szennyvíz 
mennyiségét korlátozza mindenféle indokokra hivatkozva. A három önkormányzat saját költségén 
elvégezteti a szennyvízbefogadására vonatkozó vizsgálatot. A vizsgálatot követően kereshetik azokat a 
technológiai megoldásokat, melyek megoldást jelenthetnek a probléma megoldására.  

Farkas Zsuzsanna: az adómódosítás is lehetőséget ad arra, hogy a vállalkozásokat támogassa az 
önkormányzat. A csatornabekötés tisztázása, megoldása is segítheti a vállalkozási célú épületek, 
csarnokok létrehozását. 

Kovácsné Gólya Zsuzsanna: a Fővárosi Vízművek nulla fogyasztás esetén is számláz díjakat a 
vállalkozások részére.  

Tóth Zoltán József: ez a vállalkozások alapdíja, a vállalkozásoknál feloldotta a Fővárosi Vízművek a 
díjstopot, melyet jogszabály tett lehetővé.  

Pásztor Éva: repülőtérrel kapcsoltban a covidjárvány ideje alatt volt lakossági véleményezés. 3-4000 
éves le-, és felszálló művelet nem vészes, de a gyorsulási versenyek okoznak nagyobb zajhatást. A 
repülőtér magánkézben van, így a Tököli jegyző felé nincs bejelentési kötelezettség sem.  

 

 

 




